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Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM  
POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE  

ZA TELEVIZIJO RTS MARIBOR 
(Maribor, 10. april 2007) 

 
 
NOVINAR: Drage gledalke, spoštovani gledalci, dober ve�er. Po slabih dveh letih se Vlada Republike 
Slovenije ponovno mudi v Podravju. Gost nocojšnje oddaje je zato predsednik Vlade Janez Janša. Gospod 
predsednik, dober ve�er in dobrodošli. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober ve�er. Hvala za vabilo. 
 
NOVINAR: Torej, gospod predsednik, kot smo dejali, vlada je po dveh letih ponovno v Podravju. To je 
verjetno že neko dovolj dolgo obdobje, v katerem je že možno oceniti spremembe. Kako, po dveh letih, vi 
ocenjujete gospodarski razvoj, razvojne spremembe? Je torej regija izkoristila te potenciale – torej, je ta 
razvoj del vladnih aktivnosti ali neke splošne gospodarske rasti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Splošna gospodarska rast je tudi del posledic, ki se kreirajo v 
nekem okolju in vlada je v tem okolju pomemben dejavnik. Saj, �e gre nekaj narobe, je vedno vlada kriva, 
tako da neke zasluge mora imeti tudi. �e gredo stvari v redu. Trenutno v Sloveniji zadeve gredo naprej z 
hitrostjo, ki je ve�ja kot je bila kadar koli doslej. Tudi v podravski regiji oziroma Mariboru z okolico se ti 
premiki poznajo. Natan�no mikro-sliko si bomo ustvarili jutri, ko bo vlada na za�etku formalnega obiska na 
delovnem sestanku, ki se za�ne jutri zjutraj, obravnavala natan�no vsa podro�ja in tudi šla od obljube do 
obljube, ki smo jo dali pred dvema letoma ter ugotavljali kaj je bilo narejeno, v kateri fazi smo pri tistih 
zadevah, ki jih ni možno realizirati �ez no� oziroma v enem letu in katere so nove priložnosti, ki so se v tem 
�asu na novo pojavile.  
 
Naj povem nekaj glavnih podatkov, ki so znani. V teh dveh letih je gospodarstvo v podravski regiji 
napredovalo hitreje kot prej. Res je, da je to del gospodarske rasti, ki je nasploh hitrejša v Sloveniji, ampak 
vendarle so okolja, ki lahko priložnosti izkoristijo ali pa tudi ne. Tukaj so se kar izkoriš�ale priložnosti. Po 
enem razvojnem podatku je bila regija v lanskem letu slovenski prvak med regijami po številu novonastalih 
podjetij. Najve� novih podjetij je nastalo ravno tukaj. To je znak neke dinamike, ki obeta, da bo dajala 
rezultate tudi v prihodnje. V tem �asu se je tudi pomembno okrepila zaposlenost. Danes je kar nekaj ve� 
odstotkov ljudi zaposlenih v regiji, kot jih je bilo pred dvema letoma oziroma maja leta 2005, ko smo prvi� 
obiskali regijo. Tudi registrirana brezposelnost se je v tem �asu pomembno zmanjšala. Leta 2005 je 
znašala okrog 14% odstotkov zdaj je padla za dobra dva odstotka, tako da so trendi pozitivni. 
 
NOVINAR: Podravje, zlasti Maribor ima še nekaj velikih pri�akovanj. Eno klju�nih je sigurno Evropska 
prestolnica kulture, pa potem gradnja logisti�nega centra. Sedaj gradi v neposredni bližini HIT, 
univerzitetna klinika in tako naprej? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je res. V �asu, ki je potekel od zadnjega obiska, je bila sprejeta 
tudi Resolucija o nacionalnih razvojnih projektih. Znotraj tega so štirje zelo pomembni projekti, ki v celoti ali 
pa deloma padejo v to regijo. Nekatere ste omenili - Univerzitetni klini�ni center Maribor, ki bo gotovo 
vsestransko vplival na izboljšanje kvalitete življenja v tem delu Slovenije. Potem gre tukaj za enega 
najve�jih gospodarskih projektov - projekt »Oreh« s številnimi segmenti, saj je logisti�ni center zaradi 
ugodne lokacije sti�iš�a evropskih koridorjev, letališ�a, železnice, avtoceste itn. izjemno dobra lokacija - 
tudi gledano širše, v srednjeevropskem merilu.  
 
Tukaj bo tudi mo�an impulz v smislu dodatkov znanj na univerzitetni oziroma visokošolski ravni. Ravno 
danes smo se pogovarjali o projektu »Alureg«, ki bo vseboval tudi visokošolsko središ�e za inženirje, ki jih 
potrebuje aluminijska industrija, podjetji Talum ter Impol. Bili smo na obisku v Impolu, kjer imajo zelo 
ambiciozne na�rte v tej smeri in vlada jih bo z veseljem podprla. To bo omogo�ilo, da bomo prodajali in 
danes naš razvoj  temelji na izvozu izdelkov z visoko dodano vrednostjo manj pa z surovinami kar se 
ponekod še vedno dogaja.  
Kar se ti�e evropske prestolnice kulture ima Maribor, v konkurenci še treh ostalih konkurentov iz Slovenije, 
po mojem mnenju, dobre možnosti. Nemogo�e je vnaprej re�i - ker gre za nate�aj - kdo bo izbran, ampak 
Maribor se zagotovo zelo trudi in tudi ta povezava med kulturo, turizmom, kvaliteto življenja nasploh je tu 
zelo pomembna.  
 
Prej sem pozabil omeniti, da je ravno na podro�ju turizma bilo v zadnjih dveh letih tukaj možno opaziti zelo 
velik napredek. Turisti�ne aktivnosti so se pove�ale za 250 odstotnih to�k in tudi na vlaganja, ki so bila 
izvršena v zadnjih dveh letih, lahko pri�akujemo dobre rezultate. V teh segmentih se je regija kar dobro 
postavila na noge, pa tudi na�rti za naprej so obetavni. 
 
NOVINAR: Verjetno bo k tem na�rtom dodaten razvojni signal dala tudi ustanovitev pokrajin? Teh bo kot 
kaže štirinajst. Zlasti pa to, kar ste prej sami omenili, gospodarska rast - lani je bila najvišja v zadnjih 
desetih letih, UMAR in Dun & Bradstreet napovedujeta enako tudi letos, BDP naj bi dosegel 20.000 €, 
prevzem evra je potekal mirno. Hkrati pa je opozicija pred dvema letoma opozarjala na nevarnosti menjav. 
Veliko se je govorilo o tem, danes je jasno, da se ta scenarij ni uresni�il. Inflacija pada, brezposelnost pada, 
borzni indeksi rastejo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je res. Zdaj, �e bi se napovedi, ki so bile na za�etku mandata 
tako z lahkoto sejane po slovenskem prostoru, uresni�ile, potem ni� od tega danes ne bi smelo biti. 
Napovedano je bilo, kot ste sami dejali, da bo vse propadlo, �e bo kakšen direktor, ki je bil trideset let 
direktor, morda šel v pokoj. Ni� od tega se ni zgodilo. Marsikatero podjetje, ki je danes uspešno, je tudi prej 
dosegalo pozitivne rezultate, Vsa �ast tistim, ki so tudi v težkih �asih ta podjetja postavljali na noge ali pa 
tistim, ki so bili v teh podjetjih v �asu ko so izgubljali jugoslovanske trge in so jih morali nadomeš�ati z bolj 
zahtevnimi. Naredili so veliko delo in absolutno jim je treba dati priznanje za to. Vendar pa nov �as prinaša 
nove izzive in zahteva tudi nova znanja, nove ljudi. Povsod je tako, da nove generacije morajo dobiti 
priložnost in v slovenskem gospodarstvu jih je, ne tako veliko ampak nekaj le, dobilo nove priložnosti. Ta 
podjetja so danes med vodilnimi po ceni, po rasti cen delnic na borzi, pa tudi, ko gre za prodajo deležev v 
privatizaciji dosegajo zelo, zelo visoke vrednosti. Tako da iz tega vidika ni šlo za nobeno siromašenje 
slovenskega gospodarstva. Šlo je za nekaj najbolj normalnega, kar se dogaja povsod po svetu. In tudi 
Slovenija bi hitreje napredovala, �e bi bilo morda nekoliko ve� osvežitev.  
 
Tudi druga�e je v teh dveh letih vlada poizkušala �im manj neposredno posegati v gospodarstvo. 
Podedovali smo vzvode, ko je dejansko možno iz  pozicije izvršilne oblasti vplivati na številne odlo�itve. 
Delali bi si veliko iluzijo, �e bi mislili da vlada lahko iz enega mesta vodi poslovno politiko dvestotih ali pa 
tristotih podjetji, kjer ima vplivne ali pa ve�inske deleže. Mi smo se tej iluziji odrekli. Tudi »de facto« bo 
prišlo v tem mandatu do privatizacije. Gotovo pa tam, kjer je treba sprejeti odlo�itve, ni pametno od teh 
odlo�itev bežati in jih pa� sprejemamo. Zaenkrat nih�e ne more pokazati, da je ta vlada, ko gre za 
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gospodarsko vprašanje - tudi ko gre za kadrovska vprašanja v gospodarstvu, kjer je država še vedno 
ve�inski lastnik - naredila kakšno težko napako. Teh je bilo v prejšnjih mandatih bistveno ve�. Tako da je 
zagotovo tudi to vplivalo na gospodarstvo, da so rezultati dobri in da slovensko gospodarstvo - še posebno 
izvozni del - ne samo, da mo�no zajema sapo ampak to dobro kondicijo izkazuje z zelo dobrimi rezultati. 
Ravno ta del slovenskega gospodarstva, ki izvaža, ki dosega dobre rezultate v zahtevnih pogojih globalne 
mednarodne konkurence, v bistvu najve� prispeva h gospodarski rasti. 
 
NOVINAR: Tudi vaša stranka je nedavno sprejela odlo�itev o lo�itvi politi�nih in gospodarskih funkcij. 
Omenili ste izvozna podjetja - to se bo verjetno nekoliko še okrepilo v prihodnje. Ena klju�nih predvolilnih 
obljub je bila privatizacija. Na za�etku je bilo nekaj zastoja, vsaj tak vtis je obstajal. Sedaj se je to o�itno 
za�elo nekoliko pospešeno - na eni strani prodaja Slovenske industrije jekla na drugi strani povezovanje 
Petrola in Lukoila, še letos naj bi prišlo do privatizacije Telekoma. Vlada naj bi tudi letos dala odlo�itev 
oziroma odgovore tudi Hitu in Harahu in seveda - glede na to, da ste v Podravju – me zanima tudi 
prihodnost NKBM? Znana je odlo�itev te komisije oziroma neka neuradna priporo�ila? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, komisija še ni kon�ala delo, tako da zelo težko govorimo o 
kon�nem predlogu, ker ga še nimamo. Bi pa vse to, o �emer ste govorili v zastavljenem vprašanju lahko 
naredili že prej, �e bi ta vlada podedovala, vsaj nekaj pripravljenih ali pa izdelanih konceptov privatizacije. 
Žal pa v za�etku tega mandata nismo dobili v roke ni�, tako da je bilo treba pogledati stvari od samega 
za�etka. Narediti koncepte, sprejeti strategijo, kreirati tudi ustrezno formalno okolje za to, formirati komisije, 
ki delajo na posami�nih projektih. To ni tako enostavno delo glede na obseg državnega premoženja, ki ga 
je potrebno še privatizirati oziroma zagotoviti normalno lastniško strukturo. Ampak ve�ino tega dela se ne 
vidi. Ko te komisije delajo, to ni atraktivno za medije, o tem se ne poro�a. Tudi, �e bi se, to ne bi ni� 
pomagalo. Vendar to delo bo sedaj dalo konkretne rezultate. Nekatere je že dalo in do konca tega mandata 
bomo naredili vse tisto ali pa veliko ve�ino tega, kar je bilo na za�etku mandata tudi obljubljeno.  
 
Tudi, ko gre za Novo Kreditno Banko Maribor bo ob koncu tega mandata to zagotovo finan�na institucija, ki 
bo predstavljala neki razvojni steber ne samo Maribora oziroma okolice Podravja, ampak bo še mo�nejši 
dejavnik kot je danes v slovenskem prostoru in jaz upam tudi nekoliko širše. Vendar je zato potrebno 
sprejeti pametne odlo�itve, okrepiti ta potencial, ki je. To seveda terja nek �as, ker smo za�eli od za�etka. 
 
NOVINAR: Eden klju�nih dokumentov vlade je seveda tudi priprava razvojne strategije Slovenije. Ta je 
pripravljena? V kakšni fazi so ti klju�ni glavni projekti?     
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: So v razli�nih fazah. Kar se ti�e Strategije razvoja Slovenije je to 
teoreti�en razvojni dokument. Vsako leto vlada oceni koliko ga je uresni�ila. Na zadnji seji smo sprejemali 
oceno za prejšnje leto. Oceno dela UMAR popolnoma neodvisno od kakšne politike. Ta ocena je bila 
pozitivna. Edino pri zmanjševanju negativnih vplivov na okolje je dodano nekaj pripomb glede na to, da pa� 
s temi koraki, ki smo jih naredili, nismo dovolj zmanjšali precej intenzivne energetske porabe v nekaterih 
industrijah, kar nas seveda še �aka. Druga�e pa je ocena pozitivna.  
 
Konkretni inštrument za uresni�evanje strategije pa je že omenjena Resolucija o nacionalnih razvojnih 
projektih, kjer je petintrideset projektov, ki pa so v razli�nih fazah. Nekateri projekti so bili vklju�eni v to 
strategijo, ki so se že v bistvu odvijali. Na primer gradnja avtocest poteka - tudi dopolnilni projekt je bil 
sprejet in je vklju�en. Je v stadiju, ko se bo v nekaj letih lahko zaklju�il. Potem so tu projekti, ki so zelo 
obsežni. Najobsežnejši ali pa finan�no najbolj zahteven je modernizacija slovenskih železnic ali pa vsaj V. 
in X. koridorja. Zelo pomemben projekt je možnost izkoriš�anja izjemno dobre logisti�ne lokacije v okviru 
projekta »Oreh«.  
 
Potem so tukaj zelo pomembni projekti, ki so vezani na Evropsko energetsko strategijo - mislim na projekt, 
ki je težak skoraj štiri milijarde evrov za obnovljive vire energije in tehnologijo vodika. Smo ena redkih 
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evropskih držav, ki ima konkreten projekt za uresni�evanje cilja, ki je bil sprejet letos marca na Evropskem 
svetu. S tem bomo pomembno zmanjšali zaostanek, ki ga imamo pri zmanjševanju negativnih vplivov na 
okolje. Slovenija ima izredno bogastvo v svoji naravi. To je nekaj �esar se še premalo zavedamo in kar tudi 
premalo cenimo, da bo to temu tako, ceno ima pa vse višjo. Potrebno je bistveno ve� vlagati v ekologijo in 
to bomo v prihodnje naredili. Še posebej, ko gre za zmanjševanje negativnih efektov porabe ogljikovih 
goriv. Smo pravzaprav šele na za�etku, tako da bodo dejanski u�inki prišli nekoliko kasneje. Je pa zelo 
pomembno, da sedaj približno vemo in da smo pripravljeni odgovoriti na nekatere izzive, ki so izjemno 
veliki, ki so izjemno težki. Odgovorimo lahko samo kot skupnost, na nekatere tudi celo samo kot Evropska 
Unija kot celota - ne more se s tem soo�iti ena ob�ina ali pa ena regija.                                 
 
NOVINAR: Slovenija naj bi leta 2020 tako 20 % energije dobila iz obnovljivih virov in bila s tem v vrhu EU. 
Prihodnje leto �aka vlado oziroma tudi Slovenijo klju�na zunanjepoliti�na zadeva po predsedovanju 
Varnostnemu svetu OZN in OVSE - predsedovanje Evropski uniji.  Vi ste parlamentarnim strankam ponudili 
obliko partnerstva podobno kot smo ga imeli v �asu pridruževanja NATO in EU, hkrati pa bodo prihodnje 
leto tudi parlamentarne volitve. Torej bo predsedovanje delno tudi notranjepoliti�na tema. Kako dale� so 
slovenske priprave na predsedovanje in seveda slovenske prioritete - energija, Lizbonska strategija, 
evropska ustavna pogodba in širitev Unije.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, �e nadaljujem kar z eno od prioritet, s katerimi se bo 
ukvarjala tudi Slovenija, to je evropska energetska politika, potem na tem podro�ju naslednje leto ne želimo 
ponuditi samo nekih idej ali pa nekih predlogov kako uresni�iti cilje, ki smo jih že dolo�ili letos na mar�nem 
Evropskem svetu v �asu nemškega predsedovanja, ampak želimo ponuditi tudi dobre prakse. Ena od teh 
dobrih praks je ravno ta projekt, o katerem sva prej govorila, ki si ga je Slovenija zastavila zato, da bo 
pove�ala delež obnovljivih virov energije v lastni energetski bilanci. Jaz sem zelo vesel, ko sem lahko tej 
razpravi marca v Bruslju predstavil zelo konkreten projekt, kjer nekatere bistveno bogatejše države tega še 
niso mogle in so šele za�ele razmišljati o teh smereh, �eprav imajo morda tudi boljšo podlage za to. To je 
tisto, kar šteje sedaj. Tekmovanja v besedah  je stvar, ki je morda »vžgala«, v kateri drugi skupnosti, v 
kateri smo bili. V Evropski uniji se tekmuje z realnimi dosežki, z dobrimi praksami, kjer ti lahko v stvarnosti 
pokažeš nekaj, kjer si boljši - nekaj, kar lahko ponudiš drugim. To je tisto, kar dela Evropsko unijo - kljub 
temu, da nismo vedno zadovoljni z doseženimi rezultati - eno najbolj konkuren�nih okolij, eno najbolj 
naprednih okoli v svetu.  
 
Velik izziv bo iskanje odgovorov na bodo�o ureditev Evropske unije oziroma iskanje rešitve institucionalne 
krize, ki je nastala potem, ko nekaj držav ni ratificiralo ali pa je zavrnilo ratifikacijo evropske ustavne 
pogodbe. Jaz mo�no upam, da bo za�etek tega reševanja možno locirati že v juniju letošnjega leta, tako da 
ne bo vse padlo na naš �as. �e bo scenarij optimisti�en, potem bo lažji del oziroma boljši del reševanja 
tega problema padel v �as našega predsedovanja, druga�e pa bo obratno. Vsi si želimo, da takrat zgodbo 
zaklju�imo. To bi bilo tudi zelo optimalno oziroma zelo dobrodošlo z vidika �asovnice, saj to rabimo pred 
naslednjimi evropskimi volitvami, ki bodo v letu 2009. Veliko miselnih naporov vlagamo v to, da si skušamo 
predstavljati razli�ne situacije, ki bodo nastajale, �e bo prišlo do takšnega ali pa druga�nega razpleta.  
 
Potem je tukaj naš strateški interes, ki ga bomo definirali kot prednostno nalogo v �as našega 
predsedovanja - to je nadaljevanje širitve Evropske unije na ozemlje Zahodnega Balkana, kjer so naši 
pomembni in gospodarski interesi. Iz tega vidika se tudi zelo pripravljamo. Slovenija je lani ustanovila 
Center za evropsko prihodnost, kjer pomagamo tem državam z izobraževanjem kadrov, ki delajo na 
evropski perspektivi, z izmenjavo izkušenj itn.. To so prioritete, ki so predvidljive. Vsako predsedovanje pa 
prinese tudi številna presene�enja. Mi si želimo, da bi jih bilo �im manj. Se pa skušamo tako organizirati, da 
bomo u�inkovito odgovorili tudi na takšna presene�enja. V vsakem predsedovanju je kakšna kriza - ali v 
Ukrajini ali Libanonu - takrat je treba koordinirati stališ�e celotne Evropske unije do teh dogodkov, pripravit 
rešitve, opraviti zelo veliko dela, ki se ga nikjer ne vidi, kjer je treba uskladiti dolo�ena stališ�a. �e gre za 
ob�utljive zadeve, je to zelo naporno, ker gre za 27 držav. Že to, da pokli�eš 26 kolegov, predsednikov vlad 
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po Evropski uniji, rabiš dva dni - �e gre za stvar, ki jo je treba bolj podrobneje diskutirati. Tako da nas �aka 
dejansko kar naporno obdobje. 
 
NOVINAR: Prej ste omenili tekmovanje z besedami - to vas �aka sedaj v parlamentu. Dve stranki, SNS in 
SLS, imata vsaka svoj predlog resolucije o odnosih s Hrvaško itn.. Kdaj ra�unate, da bo še do slovenskega 
predsedovanja prišlo do nekega, vsaj na�elnega dogovora? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: �e bi se dalo stvari, ki jih je treba rešiti z nekom drugim, v tem 
primeru s sosednjo državo, tako da v našem parlamentu sprejmemo resolucijo ali pa kateri koli drugi akt, bi 
to mi že zdavnaj naredili in bi bila vsa ta vprašanja rešena. S tem se ne da ni� rešiti. Lahko izraziš neko 
voljo. Ampak o tem, kakšna je volja Slovenije v teh odprtih vprašanjih, je že dolgo popolnoma jasno. Treba 
se je koncentrirati na tiste stvari, kjer je še možno kaj narediti. Manevrskega prostora je danes manj, kot ga 
je bilo pet let nazaj, ali pa kot ga je bilo deset ali pa petnajst let nazaj. Veliko rešitev je bilo predlaganih, 
nekatere so bile dogovorjene, podpisane, pa niso bile potrjene v hrvaškem parlamentu. Tam je 
manevrskega prostora zelo malo – takšno je vprašanje meje, recimo. Slovenija se od leta 2005 naprej zelo 
resno pripravlja tudi na situacijo, ko bi o tem vprašanju razsojal nek tretji znani arbiter - kar je še vedno 
boljše kot pa nek odprt konflikt, ki traja leta in leta.  
 
So pa nekatera vprašanja, ki bodo rešena s pogajanji Hrvaške za vstop v Evropsko unijo, s prevzemanjem 
standardov. Eno od teh smo uspešno rešili nedavno. To je odprtje trga nepremi�nin na Hrvaškem, ki je bil 
dolgo �asa zaprt za slovenske državljane. Bili smo ena redkih izjem v Evropski uniji, za katere je bil ta trg 
zaprt. Hrvaška se je - kljub temu, da smo mi vse naredili na naši strani, da bi na�elo vzajemnosti lahko 
veljalo - temu upirala, dokler pa� ni prišel problem glede vprašanja verodostojnosti z vidika obvez, ki jih je 
Hrvaška sprejela do Evropske unije in so potem pristali na odprtje tega trga. Teh vprašanj, ki bodo na ta 
na�in rešena do zaklju�ka pogajanj Hrvaške za vstop v Evropsko unijo je še nekaj. Iz tega vidika je to 
dobrodošel pripomo�ek Sloveniji pri reševanju nekaterih vprašanj, ki bi lahko bila že zdavnaj rešena, na 
na�in kot smo mi predlagali, pa temu ni bilo tako. Sedaj se bo to pa� zgodilo.  
 
Nekatera pa niso takšne narave - vprašanje meje je takšno. Hrvaška ima obvezo, da ta vprašanja v 
pogajalskem okvirju za vstop v Evropsko unijo rešuje na miroljuben na�in z upoštevanjem mednarodnega 
prava. Dejstvo je, da Hrvaška nima odprtega mejnega vprašanja samo z Slovenijo, ampak tudi z vsemi 
ostalimi sosednimi državami. Recimo z Bosno in Hercegovino - natan�no isti problem, meja na morju, tudi 
že podpisan sporazum, pa ne ratificiran v hrvaškem Saboru. Na tej to�ki je sosednja država navzven šibka 
za argumentacijo. Tako da se Slovenija pripravlja tudi na morebitno arbitražo - arbitraža ni tehni�no 
povsem natan�en pojem, ker so možne razli�ne druge rešitve - ampak tudi na to da, neka mednarodna 
institucija o tem presodi. Imamo za to mo�ne argumente, tako da vtis, ki v�asih nastaja, da se Slovenija 
tega boji, ni to�en. Mi se bojimo tega, da bi se za nekaj odlo�ili, pa to spet ne bi držalo. Slovenija in 
Hrvaška sta se pred leti dogovorili za arbitražo Mednarodnega denarnega sklada glede problemov 
var�evalcev nekdanje podružnice Ljubljanske banke v Zagrebu, vendar je potem Hrvaška od dogovora o 
tem, da gre vprašanje na arbitražo tudi odstopila. Tako da zadeve so nekatere takšne, da imajo dolgo 
brado in zato smo previdni. 
 
NOVINAR: Gospod predsednik, še dvoje notranjepoliti�nih vprašanj, �as se nama žal izteka. Torej, v 
zadnjih treh mesecih je prišlo do vrste sprememb tudi na notranjepoliti�nem podro�ju - prestop štirih 
poslancev iz LDS k SD, ustanovitev društva Zares. Ali je to, po vašem, trenutni trend - ta vzpon SD? Ali se 
bo to nadaljevalo morebiti do prihodnjih volitev? Kakšen bo odgovor vaše stranke?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenski politi�ni prostor je razdeljen približno na tretjine, �e to 
merimo z vidika opredelitve kratkoro�ne ali dolgoro�ne opredelitve volivcev. Približno tretjina volivcev se 
nekako naravno opredeljuje za stranke, ki imajo korenine v bivšem sistemu, za t.i. stranke kontinuitete, ki 
so se transformirale oziroma reformirale in danes predstavljajo normalnega parlamentarnega igralca. 
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Približno tretjina volivcev se vrednostno opredeljuje za stranke pomladnega bloka, za izvorno demokrati�ne 
stranke, ki imajo korenite v nekdanjem DEMOSU - katerega zmago praznujemo ravno v teh dneh, zmago 
na prvih demokrati�nih volitvah. Približno tretjina volivcev pa se odlo�a med ponudbo, ki nastane pred 
vsakimi volitvami. Tako da v bistvu pravo tekmovanje za volilne glasove poteka samo znotraj te tretjine. To, 
kar se je sedaj zgodilo v Sloveniji, je v bistvu pretakanje volilnih glasov znotraj ene tretjine vnaprej 
opredeljenih volivcev. Tisti, ki še vedno verjamejo v to, da bo iz LDS nekaj nastalo oziroma ostalo po dveh 
letih porazov na volitvah, kljub vsemu, kar se je z njo dogajalo, zagotovo niso volivci, ki bi šli k SDS, ki je na 
volitvah v bistvu porazila LDS. Tako da so izbrali najbližjo izbiro in to je bila stranka, s katero so bili vedno 
skupaj tam od leta 1943 naprej, ko je bila prva njena predhodnica ustanovljena. Tako da, to ni kakšno 
veliko presene�enje. Del tega premika je zagotovo trajen. Tisto, kar je dolga leta predstavljala LDS, bo vsaj 
nekaj �asa predstavljala SD - se pravi, najve�ja stranka tega spektra. Velik del pri�akovanj pa je napihnjen 
s tega vidika, da je treba sešteti tudi realne u�inke nekaterih poslanskih prestopov, ki so kontradiktorni. 
Najbolj destruktiven del LDS je šel ravno k SD  gospoda Pahorja. To je v izrazitem nasprotju s 
prikazovanjem nekega umirjenega odnosa do vprašanj, tudi do vlade, do tem nacionalnega pomena - kar 
se sam predsednik trudi. Tudi odnos do Partnerstva za razvoj je bil ravno pri gospodu Cviklu najbolj 
negativen. Skratka, treba je po�akati na to, da se vidi, kaj je dejansko nastalo iz vsega tega, preden lahko 
sodimo o nekih realnih dometih. Tisti premik, ki pa je nastal na podlagi obupa nad tem, kar je LDS neko� 
predstavljala in se je iskalo neko najbližjo opcijo temu - tisti pa je trajen - se bo zagotovo odrazil tudi na 
prvih naslednjih volitvah. Razen, �e ta stranka ne bo naredila kakšne strateške napake.  
 
NOVINAR: Ni pa to torej po vašem mnenju posledica zapletov z guvernerjem Banke Slovenije, pa s SOVA, 
pa sedaj, ko se omenja obisk vašega svetovalca novembra tam itn.? 
  
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, ne. Poglejte, to so stvari, ki nimajo nobenih globljih povezav in 
so nekatere prav absurdne. Vlada ustanavlja vladne službe, imenuje direktorje, sprejema uredbe na 
podlagi katerih delujejo, dolo�a vse okvire. In da vlada ne bi smela kontrolirati službe, za katero je 
odgovorna, za katero politi�no odgovarja parlamentu, �e je tam kaj narobe - potem pa je to res absurdno. 
�e bi recimo parlamentarna komisija, ki nadzoruje zakonitost dela tajne službe odkrila kakšno napako v tej 
službi, kdo bi odgovarjal za to? Predsednik vlade, vlada. Skratka, da ne bi smela sama nadzorovati službe, 
je res absurdno. to zagotovo ni vplivalo na javno mnenje. 
 
NOVINAR: Gospod predsednik, za konec pa še eno nekoliko bolj osebno vprašanje. Sedaj so pravkar 
minili velikono�ni prazniki. V javnosti ste se za�eli, ne dolgo tega, pojavljati s spremljevalko. Kakšna je ta 
sprememba v osebnem življenju? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Težko bi vse to povezal s prazniki… 
 
NOVINAR: To s spremljevalko…. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To, kar se mene ti�e, pozitivno. Kar se ti�e nje, bi morali njo 
vprašati. Dvomim pa, da jo boste prepri�ali, da vam odgovarja pred kamero. 
 
NOVINAR: Hvala lepa za pogovor gospod predsednik. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala za vabilo. 
 
NOVINAR: Hvala pa tudi vam drage gledalke in spoštovani gledalci za vašo pozornost, lahko no�. 
 


